

بنك لشا يعقد جمعيته العمومية السنوية وغير العادية

عقد بنك لشا ذ.م.م. (عامة) ("البنك" أو "بنك لشا") جمعيته العمومية السنوية وغير العادية ("الاجتماع") يوم الأربعاء 21 فبراير 2024، وصادق على جميع البنود المدرجة على جدول الأعمال.

ترأس سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك لشا، الاجتماع الذي عُقد في فندق موندريان الدوحة بحضور أعضاء مجلس إدارة البنك والمساهمين وفريق الإدارة العليا.

شمل الاجتماع مناقشة بنود متنوعة مدرجة على جدول الأعمال، بما في ذلك عرض تقديمي لتقرير رئيس مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023 وخطة العمل لعام 2024. وتخلل الاجتماع أيضًا تقديم والموافقة على العديد من التقارير، منها تقرير هيئة الرقابة الشرعية، والبيان المالي المدقق، وتقرير المدقق الخارجي، وتقرير حوكمة الشركات وفقًا لهيئة قطر للأسواق المالية، وقواعد حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية، والرقابة الداخلية على إعداد التقارير المالية.

فضلاً عن ذلك، وافق الحاضرون في الاجتماع على تقرير بنك لشا السنوي لعام 2023، واعتمدوا توصيات مجلس الإدارة بعدم توزيع أرباح، ووافقوا على تخصيص 10% من صافي الأرباح كاحتياطي اختياري. كما وافقوا على المعاملات الرئيسية، وعلى إبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة و من المسؤولية.

علاوة على ذلك، تمت إعادة تعيين شركة إرنست آند يونغ كمدقق خارجي للبنك للسنة المالية 2024، مع الموافقة على أتعابها. كما صادقت الجمعية العمومية غير العادية للبنك على التغييرات المقترحة على النظام الأساسي، مع انتظار موافقة الجهات التنظيمية. وصادقت أيضًا على عدد من السياسات، بما في ذلك سياسة معاملات الأطراف ذات العلاقة، وترشيح أعضاء مجلس الإدارة، ومكافآت أعضاء مجلس الإدارة.

وفي هذه المناسبة، علّق سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك لشا، قائلاً: " ثبت ان عام 2023 يشكل عام آخر من الربحية المستدامة لبنك لشا، وذلك بفضل زخم العامين الماضيين وتوجيه رؤيتنا المُعاد تعريفها. لقد بقي تركيزنا الاستراتيجي منصّباً على تأمين الفرص المربحة التي تتمحور حول الأصول المُدارة، مع تبني التوحيد والأتمتة. كما واصلنا نهجنا الاستباقي من خلال تعزيز عروض إدارة الثروات، وتنويع محفظة منتجاتنا في جميع قطاعات الأعمال، والارتقاء بمكانتنا كمؤسسة مالية ديناميكية تركز على العملاء، بحيث نهدف إلى توسيع حضورنا في الأسواق المحلية والإقليمية والعالمية بشكل أكبر.

وانطلاقاً من نجاح خطتنا الاستراتيجية، يلتزم البنك بمواصلة تطوير مجالات الأعمال الرئيسية، سعياً لتحقيق قيمة طويلة الأجل وأرباح مستدامة للمساهمين.

بنك لشا ذ.م.م. (عامة)، هو أول بنك استثماري مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية ومرخص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال ومدرج في بورصة قطر تحت الرمز (QSE-QFBQ).

Lesha Bank Holds its Annual and Extraordinary General Meeting

Lesha Bank LLC (Public) (the 'Bank' or 'Lesha Bank') held its Annual and Extraordinary General Meeting ('meeting') on Wednesday 21 February 2024 and approved all items listed on its agenda.

Chaired by Lesha Bank's Chairman HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, the meeting was held at Mondrian Doha, with the attendance of Lesha Bank's Board members, shareholders, and senior management team.

The meeting encompassed various agenda items, including the presentation of the Chairman's report for the financial year ending December 31, 2023, and the work plan for the year 2024. Additionally, several reports were presented and approved, such as the Shari'a Supervisory Board report, Audited Financial Statement, External Auditor's Report, Corporate Governance Report in compliance with the Qatar Financial Markets Authority (QFMA), Governance Code for Companies and Legal Entities listed on the Main Market, and the Internal Control Over Financial Reporting (ICOFR).

Moreover, the meeting approved the Lesha Bank 2023 Annual Report, adopted the recommendations of the Board of Directors regarding the non-distribution of dividends, and approved the allocation of 10% of net profit as an optional reserve. Furthermore, major transactions were approved, and the members of the Board were discharged and released from liabilities.

Additionally, Ernst & Young was re-appointed as the Bank's external auditor for the financial year 2024, with their fees also approved. The Bank's Extraordinary General Meeting endorsed proposed changes to the Articles of Association, pending regulatory approval, and ratified several policies, including Related Party Transactions, Nomination for Board Members, and Remuneration for Board Members.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Chairman of Lesha Bank commented: "Building upon the momentum of the previous two years and guided by our redefined vision, 2023 proved to be another year of sustained profitability for us. Our strategic priority remained focused on securing profitable opportunities centered around Assets Under Management (AUM), while embracing standardization and automation. Furthermore, we continued our forward-looking approach by enhancing our wealth management offerings, diversifying our product portfolio across all business segments, and solidifying our position as a dynamic and client-centric financial institution. Our goal is to further expand our presence in local, regional, and global markets.

Aligned with the successful execution of our strategic plan, the Bank is steadfast in its commitment to continue developing key business areas, aiming to deliver long-term value and sustainable earnings for our shareholders."

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari'a-compliant Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).